
26. Medlemsforslag om nedlæggelse af busslusen i Prinsessegade (2010-156723)

medlemsforslag

Det foreslås,
at busslusen i Prinsessegade nedlægges efter gennemførelsen af1.
trafiksaneringer i Prinsessegade. 

(Stillet af Socialdemokraterne, Det Radikale Venstre, Venstre og Det Konservative 
Folkeparti)

MOTIVERING
I Budget 2011 besluttede forligsparterne at etablere en multihal på Arsenaløen. For at sikre 
tilgængeligheden til Multihallen og forbedre sammenhængen mellem Christianshavn og de nye 
kvarterer på Holmen, foreslås busslusen nedlagt.

For at modvirke en forøget trafikmængde på Prinsessegade, er det nødvendigt at etablere en 
gennemgribende trafiksanering i Prinsessegade, som skal sikre lave hastigheder, sikre de bløde 
trafikanter, oprette forbud mod tung trafik, sikre skolevejene og en fornuftig trafikafvikling mod 
Torvegade. Dette er sikret med Budget 2011, og busslusen bør derefter kunne nedlægges.

Forslaget skal også ses i lyset af, at der er sikret en række trafikale forbedringer de seneste år, som 
skaber mulighed for at komme til Holmen på forskellig vis, herunder bedre havnebus betjening til 
Operaen, nu også med mulighed for gratis at medtage cykler, mulighed for at etablere et 
parkeringshus under Kvæsthusmolen og nye broer som forbedrer cykelbetjeningen til området.

Samtidig kan det nævnes, at omvejskørslen for gæster til Operaen og besøgende på Holmen vil blive 
reduceret ved en nedlæggelse af busslusen med positive miljøeffekter som følge.

bilag

Borgerrepræsentationens beslutning den 04.11.2010

Et forslag fra SF om at udvalgshenvise medlemsforslaget til behandling i Teknik- og Miljøudvalget 
blev vedtaget med 25 stemmer imod 24.

For stemte: B, F, O og Ø.
Imod stemte: A, C og V.




